利用孕妇血浆DNA检测胎儿性别的研究 Application of Fetal DNA in Maternal Plasma for Non-invasive Prenatal Diagnosis of Fetal Sex

陈振斌1, 闫梅2, 雷箴2, 肖白2, 梁燕2, 朱章菱2, 黄莉嘉2, 刘敬忠2 CHEN Zhen-Bin1, YAN Mei2, LEI Zhen2, XIAO Bai2, LIANG Yan2, ZHU Zhang-Ling2, HUANG Li-Jia2, LIU Jing-Zhong2 1.福建医科大学电镜室,福州 350004; 2.首都医科大学附属北京朝阳医院基研中心,北京 100020 1.The Laboratory of Electron Microscopy of Fujian Medical University, Fuzhou 350004, China; 2.Basic Medical Research Center, Beijing Chaoyan Hospital, Affiliated Capital University of Medical Science, Beijing, 100020 China

收稿日期 修回日期 网络版发布日期 接受日期

摘要 本文探讨应用孕妇血浆中游离DNA进行无创性产前性别诊断的可行性。用柱分离法提取73例孕妇血浆中DNA,用巢式PCR技术检测其胎儿SRY基因。 结果73位孕妇血浆DNA含量为0.0062 $^{\circ}$ 0.3399 μ g/ μ L。巢式PCR检测胎儿SRY基因的灵敏度为97.37%(37/38),假阴性率2.86%(1/35),特异度85.71%(30/35),假阳性率13.16%(5/38),总符合率91.78%(67/73)。采用孕妇血浆胎儿DNA和巢式PCR技术可以快速简便的进行无创性产前性别诊断,诊断结果的准确率为91.8%,对性连锁遗传病的预防具有重要意义。

Abstract:To investigate the feasibility and possibility of application of fetal DNA from maternal plasma for noninvasive prenatal diagnosis of fetal sex, plasma DNAs in blood samples of 73 pregnant women at the gestational period of 26 to 41 weeks were extracted by column separation and nested polymerase chain reaction were employed to amplify the SRY gene. A comparison was made between the amplification results and the real sex of the fetus after their delivery. The concordance rate of SRY gene amplification results of plasma free DNA with real fetal sex was 91.78% (67/73), the sensitivity rate was 97.37% (37/38), and the specific rate was 85.71% (30/35). The cell-free fetal DNA in maternal blood can be one of the valuable material sources for noninvasive prenatal diagnosis and the method of nested PCR could be useful for fetal sex determination. The specific rate of the test was 91.78%. It is of significance to prevent sex-linked inheritant diseases.

关键词巢式PCR血浆DNA性别鉴定产前诊断 Key wordsnested-PCRplasma DNAsex determinationprenatal diagnosis

分类号

扩展功能

本文信息

- ▶ Supporting info
- ▶ <u>PDF</u>(0KB)
- ▶[HTML全文](0KB)
- **▶参考文献**

服务与反馈

- ▶把本文推荐给朋友
- ▶加入我的书架
- ▶加入引用管理器
- ▶复制索引
- ▶ Email Alert
- ▶ 文章反馈
- ▶浏览反馈信息

相关信息

▶ <u>本刊中</u> 包含"巢式PCR"的 相关文章

▶本文作者相关文章

- 陈振斌
- <u>闫梅</u>
- 雷箴
- 肖白
- 梁燕
- · 朱章菱
- 黄莉嘉
- · 刘敬忠CHEN Zhen-Bin
- · YAN Mei
- · LEI Zhen

Abstract

Key words

DOI: